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Habsburská kaplička nad Branišovem

Dvacet let uplynulo 1. července 2010 od otevření hranic ve Všerubech. Aktéři tehdejší převratné
události se po dvou desetiletích, téměř na den přesně, opět setkali u celnice ve Všerubském průs-
myku. Jubilejní oslava probíhala v režii měst Kdyně, Eschlkamu a Všerub.

Z obou stran hranice, za doprovodu německé pochodové kapely a dechové hudby Horalky,
kráčeli političtí představitelé. Namísto ostnatých drátů se přestřihla páska, následovala objetí a až
dojemné stisky rukou těch, kteří se tu před dvěma desetiletími potkali poprvé.

Vyhlídkové místo se silným emocionálním
rozměrem vzniklo na Kdyňsku. Díky rodinám
Oldřicha Nejdla, jeho sestry Romany a za
nepostradatelného přispění dalších dobrodinců
vyrostla nad Branišovem kaple, zasvěcená
poslednímu českému králi a rakouskému císa-
ři, blahoslavenému Karlu Habsburskému.
Osmdesát dva let od skončení I. světové války
a zániku Rakouska – Uherska.

Malebná kaplička poskytne zázemí nejen
každému příchozímu, ale také místo
s nádherným výhledem pro rozjímání. Ten byl
bohužel odepřen všem těm, kteří přišli v sobo-
tu 24. července na slavnostní mši a vysvěcení.
Proudy deště, zatažené nebe ani strmé stoupání
více než dvě stovky návštěvníků přesto neod-
radily. více str. 2

Sylva Heidlerová

Na celnici ve Všerubech po dvaceti letech Nejlepší vesnicíNejlepší vesnicí
v kraji je Kolovečv kraji je Koloveč

Městys Koloveč se letos poprvé zúčastnil
16. ročníku soutěže Vesnice roku 2010.

Zvon pokřtili vikář Miroslav Kratochvíl spolu s Milanem Novákem, rytířem řádu sv. Řehoře. (sh)
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V druhé polovině června se rozloučil pracovník Obecního úřadu v Zahořanech Josef Veit se
svými kolegy. Léta plynou, ani pan Veit je nezastavil a důchodový věk se přihlásil. Všichni zástup-
ci obce mu přejí spousty krásných dní do dalších let a zároveň mu touto cestou děkují za odpraco-
vaná léta na Obecním úřadě v Zahořanech.                                                     Hanka Hoffmannová

Do zlatých důchodových let

V kapli zní zvon a ve znovu zní srdce

„Nejvíce tu pracovali právě tihle dva kluci,“
pronesl farář Miroslav Kratochvíl 
a ukázal přitom na své dva ministranty, syny
Nejdlových.  „Když vidím, jak si dnes všichni
pořád někde říkají o peníze, je mi z toho zle,“
zkritizoval zároveň současnou dotační politi-
ku. „Je třeba, abychom něco vybudovali také
sami a odvrátili zrak neustále upřený do země.
Abychom vzhlédli nahoru. “ 

Jedinečnost okamžiku prohloubila přítom-
nost PhDr. Milana Nováka, rytíře řádu svatého
Řehoře, jenž mu vloni udělil papež Benedikt
XVI. „Víte, my o památky spojené s habsbur-
skou historií pečujeme, vnímáme to jako svoji
povinnost.  Ale tady u vás, ve Kdyni, je lidé
budují. A to je něco daleko vyššího. To je
láska.“ Milan Novák je osobností vskutku

renesanční. Výtvarník, vedoucí správy zámku
a vedoucí odboru kultury městského úřadu
Brandýs nad Labem - Stará Boleslav, spoluza-
kladatel Matice staroboleslavské.  Na svěcení
branišovské kaple příznačně přijel v doprovo-
du  svého syna v  dobových uniformách. Salvy
z pušek a rány z děla stříbrských ostrostřelců
připomněly, že královskou kariéru a tradici
Brandýsa doprovázela také tradice vojenská.  

Před začátkem tridentské mše svaté bylo
potřeba ještě požehnat a zavěsit zvon.  Srdce
se do zvonu vkládalo až v kapli, a teprve tehdy
se stal jeho hlas opravdovým. „Bez srdce je
všechno plytké a povrchní,“ vysvětlil farář
dutý zvuk při poklepání čerstvě odlitého díla.
„Nechť se hlas zvonu nese přes hranice všech

států, tak jako mírová jednání vedená Karlem
Habsburským.  A ať zní dlouhá staletí.“

A proč zrovna mše tridentská? „Víte, až
někdo z vás postaví kapli, odsloužím vám v ní
mši, jakou si řeknete,“ byla skoupá farářova
odpověď. 

Obdiv a respekt k dílu rodiny Nejdlových
vrací do našeho povědomí i úctu k samotné
postavě posledního krále českého, císaře
rakouského a krále uherského.  Jejich zásluhou
si stále více lidí tuto konkrétní historickou
postavu připomíná i přesto, že zůstala téměř
celých sto let zahalena jakýmsi nezájmem,
vzhledem ke krátkému období jeho vlády 
i s ohledem na události 1. světové války. 

Karel I. se stal posledním panovníkem habs-
bursko-lotrinské dynastie, jehož životní úděl 
v sobě nese tragické rysy toho, kdo nebyl ve
svých politických vizích pochopen, kdo v nich
možná i trochu předešel svou dobu. Ač pora-
žen, nikdy nerezignoval. V tom byl veliký až
do konce svého nedlouhého života

Vybudování „habsburské kapličky“ je prav-
divý příspěvek k trvalé inspiraci tímto panov-
níkem a světcem.

Požehnání nové kapli proběhlo přesně v den,
kdy se v tisku objevila zpráva o zamítnutí náro-
ků habsburské dědičky na majetek, který byl 
v roce 1921 Československou republikou ze-
státněn. Sylva Heidlerová

Salvy z pušek a rány z děla stříbrských ostrostřelců na slavnosti u branišovské kaple.

Nový multifunkční dům vznikl rekonstrukcí
bývalé prodejny v Dlažově. Kanceláře, zaseda-
cí místnost, internetový kout, sociální zázemí,
parkoviště, upravené okolí i dětské hřiště přišly
na téměř osm milionů, z toho 5 600 000 korun
činila dotace z programu rozvoje venkova.

Zajímavým prvkem je to, že obchod bude
provozovat přímo obec. Starosta už ho zazáso-
bil, a tak nikomu nic nechybělo už při slavnost-
ním otevření. Zájem o novou stavbu, na které
vlál obecní prapor projevily desítky občanů. 
O dobrou náladu se postarala muzikantská dvo-
jice Lovci rytmů z Klatov, občerstvevní i obs-
luha byla v řežii samotných dlažovských žen.
Vše vynikající.  (sh)

Nový obchod
a úřad v Dlažově
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Spisovatelce Boženě NěmcovéSpisovatelce Boženě Němcové

Uskutečněním úctyhodné myšlenky a péčí rodiny Nejdlových přibude na Kdyňsku 24. 7. 2010 nová kaple zasvěcená poslednímu českému králi 
a rakouskému císaři blahoslavenému Karlu Habsburskému. 82 let od skončení I. světové války a zániku Rakouska – Uherska bychom měli mít již
potřebný nadhled a odstup od dramatických událostí konce této války.

Jejím výsledkem pro nás byl vznik samostatného státu v podobě Československé republiky. Změna státoprávního uspořádání s sebou nesla někdy až
unáhlené soudy o postavení českého království v podmínkách nejprve Svaté říše římské a po jejím zániku rakouské, později rakousko-uherské monar-
chie.

Nešlo přehlédnout, že v době panování habsbursko-lotrinské dynastie zde sílilo obrozenecké hnutí s  akcentem na obnovení historických práv české-
ho království a vzrůstající národní sebevědomí. Ne vždy se tomuto přirozenému vývoji dostávalo citlivých odpovědí a skutků z Vídně. Vždyť posledním
korunovaným českým králem byl Ferdinand V., známý taktéž pod přízviskem „Dobrotivý“. Rakousko bylo mnohonárodním státem a víme, jaké potíže
pak vznikaly s oficiálním i faktickým přechodem na dvoustátí Rakousko-Uhersko. Přesto české země i v podmínkách monarchie nebývale ekonomicky
posílily. Staly se hospodářsky nejsilnějším uskupením monarchie a z této tradice pak těžila výrazně první republika a vlastně z ní těžíme dodnes.

Karel I. byl posledním rakouským císařem a zároveň coby Karel III. také českým, byť nekorunovaným králem. Jako prasynovec Františka Josefa I.
velké vyhlídky na panování zpočátku neměl. Po úmrtí korunního prince Rudolfa a zavraždění Františka Ferdinanda d´Este vystřídal starého císaře 
a prožil trpký konec monarchie, aby ve svých teprve 35-ti letech zemřel ve vyhnanství na ostrově Madeira.

Teprve po usednutí na trůn mohl v závěru I. světové války ovlivňovat vysokou politiku. Učinil po pravdě mnoho politických kroků s nadějí na uko-
nčení války a záchranu monarchie. Byl přesvědčen, že pouze změnou postavení jednotlivých národů lze uvažovat o její záchraně. Jeho vize dodnes pře-
kvapují i z pohledu integrace evropských zemí v posledních letech. Nebyl to však žádný snílek, ale panovník, který se snažil zabránit dalšímu zbyte-
čnému krveprolévání na frontách I. světové války. Jako císař byl povinován svým důstojenstvím zkusit vše, aby rozpadající se monarchii ještě zachránil.
Nepodařilo se to. Karel byl nucen předat vládu, ale vlastně nikdy se nevzdal nároků na trůn. To pak vedlo k nepříliš důstojným podmínkám zbytku jeho
života. Jeho manželka císařovna Zita, se pak vlastně ocitla téměř bez prostředků a bez majetku. Karel se stal možná tragickou postavou konce monar-
chie, ale jeho počínání inspiruje dodnes.

V době své vojenské kariéry u jezdectva pobýval na zámku v Brandýse nad Labem. Komnaty zámku jsou ostatně vybaveny mnohými pamětihod-
nostmi z té doby.

3. října 2004 byl blahořečen papežem Janem Pavlem II. v samém závěru jeho dlouhého pontifikátu. Při blahořečení pronesl na adresu Karla:
„V jeho očích byla válka něčím děsivým. Uprostřed vřavy první světové války se usilovně snažil napomáhat mírové iniciativě.“ Kaple zasvěcená

blahořečenému Karlovi Habsburskému nám bude trvale připomínat nejen tato slova.                            Vladislav Vilímec, místostarosta města Kdyně

K dominantním místům Všerub patří pomník spisova-
telky Boženy Němcové, která zde žila v letech
1847-1848 se svým manželem, úředníkem finanční
stráže. 

Pomník v posledních letech chátral, a tak se městys
rozhodl pro jeho celkovou opravu. Pomník restauroval
kameník a sochař z Kouta na Šumavě Robert Olejník,
který také vyleštil bustu Boženy Němcové i nápis 
z bronzu, nosná žulová deska byla odvezena na vyleště-
ní do firmy v Německu.

Díky obětavé práci členů Spolku dobré pohody,
Sokola a dalších pomocníků bylo pěkně upraveno i nej-
bližší okolí pomníku. Odbagrovali starou zeminu a na-
vezli novou. Do ní byla zasazena okrasná zeleň a vše
bylo pokryto 11 tunami okrasných valounů. 

Dík všem, kteří při červnových tropických teplotách
přiložili ruku k dílu. Dnes je upraveno celé okolí
pomníku i kostela sv. Michaela včetně osvětlení, takže -
naplánujte si výlet!                                                 (jš)

Velká proměna
školy

4 355 850 Kč,  tj. 90 % celkových způsobilých
nákladů. Akci zařizuje firma Adestik s. r. o.,
Vrhaveč 99, od podání žádosti o dotaci, přes
vypracování projektové dokumentace, výbě-
rové řízení a stavební dozor, až po závěrečné
vyhodnocení. Do výběrového řízení se přihlási-
lo celkem 10 stavebních firem, nejlepší nabíd-
ku dal Domažlický stavební podnik s. r. o.
Domažlice, který zakázku získal. DSP
Domažlice akci provede za 4 873 664 Kč. 

Vše je náročné hlavně časově. Práce se musí
stihnout během hlavních prázdnin. Zateplovací
práce začaly 28. května na budově tělocvičny,
která je už hotová. Stavební práce se postupně
přesunuly na hlavní budovu školy a školní
jídelnu. Termín dokončení je  31. srpen 2010.
Mrákovští žáci se těší na 1. září, kdy nastoupí

do krásné zrekonstruované školy.  Uvedenými
opatřeními dojde ke snížení nákladů na vytápě-
ní objektů o 180 000 korun za rok. Současně
sníží množství oxidu uhličitého vypouštěného
do ovzduší o 33 t/rok a dalších skleníkových
plynů a vylepší se ovzduší v obci.                (OÚ)  Obecní úřad Mrákov žádal v roce 2009 

o dotaci z Operačního programu Životní pro-
středí z prostředků EU – Fondu soudržnosti,
Státního fondu životního prostředí ČR a stát-
ního rozpočtu ČR na provedení zateplení
fasády, stropů a výměny výplní otvorů. 

S žádostí byli úspěšní, a tak se mohli letos 
v květnu pustit do práce. Dojde ke stavebním
úpravám všech objektů ZŠ. Jedná se o zateple-
ní budovy ZŠ, tělocvičny a jídelny, dále výmě-
ny oken v budově školy a jídelny. Rozpočet
akce je 5 421 264 Kč, z toho dotace činí 
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Koloveč se stala nejlepší vesnicí roku 2010 v kraji 

Hosté oslavy se se zájmem prošli po městečku Koloveč, přičemž ocenili čistotu, pořádek a celko-
vý rozkvět městyse.

Vyhlašovateli prestižní soutěže Vesnice roku
2010 jsou Spolek pro obnovu venkova ČR,
Svaz měst a obcí ČR,  Ministerstvo pro místní
rozvoj ČR a Ministerstvo zemědělství ČR,
mediálním partnerem je Český rozhlas Plzeň.

Hodnotitelská komise, která osobně navští-
vila a posoudila v letošním roce rekordní počet
29 přihlášených obcí Plzeňského kraje, měla
těžký a odpovědný úkol vybrat v mimořádné
konkurenci soutěžících ty nejlepší. Slavnostní
vyhlášení výsledků krajského kola soutěže
proběhlo 1. července v přírodním kulturním
areálu v Kolovči za účasti zástupců vyhlašova-
telů, soutěžících obcí, vítězných obcí z před-
cházejících ročníků soutěže, zástupců Plzeňs-
kého kraje, poslanců, dalších významných
hostů a hojného počtu místních občanů.

Významná ocenění  - Oranžovou stuhu za
spolupráci obce a zemědělského subjektu zís-
kala obec Dolní Lukavice, Zelenou stuhu za
péči o zeleň a životní prostředí získala obec
Svojšín, Modrou stuhu za společenský život
získala obec Chanovice.

Nejvýznamnější ocenění Zlatou stuhu pro
absolutního krajského vítěze v této soutěži zís-
kal Městys Koloveč, který má společně se
svou místní částí Zíchov necelých 1000 oby-
vatel. 

Čím Koloveč zaujal komisi? 
Především bohatým společenským životem,

udržováním místních tradic, péčí o veřejnou
zeleň a celkovým vzhledem městečka a také
řadou nově vybudovaných objektů sloužících
k veřejným účelům. Městys je malebný  nejen
okolní přírodou, ale také parčíky, upravenými
uličkami a náměstími, oku lahodí i většina
zahrádek a domů, o které se starají místní
občané. 

Kromě vlastní Zlaté stuhy získá Městys
Koloveč také finanční odměnu ve výši jedno-
ho milionu korun pro další rozvoj městyse.

Do soutěže jsme se přihlásili poprvé, soupe-
ření s ostatními přihlášenými obcemi jsme
brali  vážně, s respektem a pokorou k obrovské
konkurenci a kvalitě ostatních 29 soutěžících
obcí, ale také s  určitým nadhledem a typickým
kolovečským furiantstvím. Městečko, jeho
občany a život v něm, jsme chtěli prezentovat
takový, jaký ve skutečnosti je.

Věděli jsme, že máme hodnotící komisi co
nabídnout a čím zaujmout, protože v městysi
aktivně pracuje mnoho různých spolků, 
z nichž největším je TJ Slavoj Koloveč sdru-
žující cca 350 členů a také Sbor dobrovolných
hasičů Koloveč s pohotovostní jednotkou
působící v rámci JPO 3,  a to ještě v současné
době  zahájil svoji činnost nový divadelní  spo-
lek Kolofantí.

Vedení městyse se snaží ve spolupráci 
s občany podporovat bohatý společenský, kul-
turní život, který tu zatím pulzoval hlavně od
jara do podzimu v přírodním areálu Stará
cihelna, ale brzy už bude uvedeno do provozu
nové kulturní a administrativní zařízení, které
bylo spolufinancováno EU.

Městys podporuje sportovní vyžití občanů 
v městečku, udržuje místní tradice, mezi které
patří zejména „Přemílání bab na mladá děvča-

ta v Kolovečském mlýnu“, modernizuje a zve-
lebuje veřejné budovy a ostatní občanskou
vybavenost, udržuje veřejná prostranství 
a zeleň, zkrátka vytváří podmínky pro to, aby
se v něm místním lidem i návštěvníkům dobře
žilo, aby se zde cítili spokojeně  a vytvořili si
k tomuto místu hluboký citový vztah. 

Myslíme také na turisty, kteří naše městečko
hojně navštěvují zejména díky velice známé-
mu soukromému Muzeu techniky a řemesel 
a keramické dílně pana Volfa a také díky tomu,
že Kolovčem prochází mezinárodní cyklotrasa
č. 3 Regensburg - Plzeň -Praha a v okolí je
řada zajímavých míst.

Postupně také rozšiřujeme obytnou zónu na
rodinné domky. Chceme, aby v městečku byd-
leli mladí lidé, aby se trvale rozvíjelo. 

S nadsázkou lze říci, že pokud budeme mít
v Kolovči aktivní občany a pracovité a osví-
cené zastupitele, dobře fungující mateřskou 
a základní školu, farnost, zázemí pro pořádání
společných akcí a pro sportovní aktivity a také
několik  útulných hospůdek, tak  bude rozvoj 
a budoucnost Kolovče zajištěna. 

Samozřejmě, že naplňování všech plánů 
a projektů směřujících k rozvoji a zvelebování
našeho sídla stojí mnoho času a velké úsilí
všech zúčastněných, ale dosažené výsledky 
a snad i spokojenost občanů stojí za to. 

Zlatá stuha je pro nás pro všechny občany
Kolovče a vedení městyse velkým úspěchem 
a oceněním naší dosavadní práce. Je to také
velký závazek, abychom v započatém díle
pokračovali. Věřím, že nás toto ocenění bude
motivovat a také inspirovat k dalším aktivitám
prospěšným pro městys Koloveč a že nám také
otevře dveře k dalším dotacím, tolik potřeb-
ným pro další rozvoj.

Zlatá stuha je také oceněním pro všechny
ostatní subjekty, se kterými městys Koloveč
dlouhodobě a velmi dobře spolupracuje, ať se
již jedná o místní občanská sdružení a spolky,

základní a mateřskou školu, místní farnost,
zaměstnavatele a živnostníky, tak také o sou-
sední obce, mikroregiony, sdružení obcí 
a MAS, jejímiž je městys Koloveč členem, 
a v neposlední řadě také o nadřízené úřady
včetně Krajského úřadu Plzeňského kraje 
a zejména samotného Plzeňského kraje.
Nesmíme také zapomenout na volené zástupce,
poslance a senátory  Parlamentu ČR, se kte-
rými městys spolupracuje a kteří úspěšně hájí
zájmy našeho sídla a celého regionu.

Bez shora jmenovaných a jejich pomoci by
Městys Koloveč na tuto prestižní cenu určitě
nedosáhl, a proto jim všem patří srdečné podě-
kování. Víme, že získané ocenění, ze kterého
máme velkou radost, je momentálním úspě-
chem, ale také víme, že je stále v našem měste-
čku co zlepšovat a rozvíjet ke spokojenosti
občanů městyse Koloveč.

Městys Koloveč postoupil jakožto krajský
vítěz do celostátního kola, ve kterém  se utká 
s ostatními krajskými vítězi o celkové vítězství.

Celostátní hodnotitelská komise nás navštíví
ve středu 1. září 2010 v čase od 8 do 12 hodin,
seznámí se s naším městečkem, setká se s jeho
představiteli, zástupci místních spolků, základ-
ní a mateřské školy, místními zaměstnavateli,
správcem kolovečské farnosti. Seznámí se 
s základními informacemi o městysi včetně
koncepčních materiálů rozvoje a také proběhne
prohlídka městečka a setkání s občany. 

Věřím, že se všichni na tuto návštěvu pečlivě
připravíme, abychom využili této příležitosti 
a dobře reprezentovali nejen sami sebe, naše
městečko, ale také Kdyňsko, Domažlicko 
a celý Plzeňský kraj a případně uspěli i v celo-
státním kole.  Vyhlášení konečných výsledků
soutěže by mělo poté proběhnout do konce září
2010. 

Ing. Václav Pergl, 
starosta městyse Koloveč
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� Závěrečné setkání mladších žáků,
mladší a starší přípravky fotbalistů SK
Kdyně 1920 proběhlo v červnu? Program,
který s trenéry připravili rodiče na fotba-
lovém hřišti ve Kdyni, si malí fotbalisté užili
do sytosti. Byla sehrána utkání děti - mamin-
ky a děti - tatínkové. „Na závěr si zahráli
opět tatínci, ale převlečení do ženských
chodských krojů. O občerstvení se postaraly
obětavé maminky,“ doplňují trenéři mládeže
SK Kdyně.
� Dlažovští navštívili čtyři rozhledny
ve východních Čechách? Měli přitom
dobrého průvodce, pana Antonína Olšinu,
autora studie rozhledny, kterou se obecní
úřad ve spolupráci se sousedními obcemi
chystá vybudovat u kaple sv. Markéty. „Pan
Olšina v září navštíví naši obec, jeho povída-
ní by mohlo být zajímavé pro každého,“
dodává starosta Petr Kodeš.
� Občanské sdružení Tanaberk uspo-
řádalo autobusový výlet na Stezku v koru-
nách stromů do německého Neuschönau 
v Bavorském národním parku? Autobus
Neoplat s kapacitou 70 míst byl zcela zapl-
něn. Účastníci vystoupali 1 300 m dlouhou
dřevěnou stezkou v korunách stromů až do
kopule ve výšce 44 m, odkud měli krásný
rozhled do celého okolí. Někteří se také pro-
šli stezkami národního parku mezi volně
žijícími zvířaty a obdivovali až neuvěřitel-
nou čistotu v okolí stezek.
� Kdyňsko patří do významné a turis-
ticky atraktivní oblasti na pomezí Šumavy 
a Českého lesa? V zájmu zvýšení návštěv-
nosti mikroreginou se starostové členských
obcí rozhodli vydat cykloturistickou a turis-
tickou mapu, která zobrazí celé zájmové
území. Mapa v měřítku 1:60 000 upozorní na
vybrané nepříliš známé turistické cíle na
Kdyňsku. Cílem projektu podpořeného 
z Dispozičního fondu Euroregionu Šumava
je zvýšení propagace mikroregionu. Součástí
mapy je i území partnerské obce Eschlkam. 
� Sto padesát lidí se sešlo na 14. mezi-
národním setkání harmonikářů ve
Spáňově? Po čtyřech stovkách to bylo pro
pořadatele mírné zklamání. Vinu přisuzují
příliš vysokým červencovým teplotám.
� Smržovičtí dobrovolní hasiči provo-
zují vodní nádrž v obci, která slouží v létě k
osvěžení místních i turistů, už od roku 1979? 
� Koncem června se děti i dospělí z
Ma-teřské školy Všeruby rozloučili s
budoucími prvňáčky při „námořnické
oslavě“na školní zahradě? Byly připraveny
společné soutěže pro děti i rodiče.
Ručkování po laně, válení sudu, běh s kar-
táčem na hlavě, krmení nevidoucích rodičů
pudinkem atd. Děti předvedly tanečky a pís-
ničky, které se ve školce naučily a do tance
zapojily i rodiče. Poté byli pasováni na ško-
láčky a na rozloučení dostaly krásnou knihu,
drobnosti a samozřejmě loď. Nakonec si
všichni při živé hudbě opekli buřty a budou-
cí školáčkové, vyzbrojeni baterkami, zůstali
spát ve školce. „To byl pro ně veliký záži-
tek,“ dodává učitelka Renata Reifová.

Víte, že...Víte, že...Kdyňští karatisté a Chodský pohár

V dubnu se mladí kdyňští karatisté zúčastnili
II. ročníku Chodského poháru v Domažlicích.
Na turnaj celkem přijelo 100 závodníků z 12
oddílů Plzeňského a Karlovarského kraje.
Kdyňští soutěžili v disciplínách kata (sestavy)
a kumite (volný zápas) v kategoriích pro
začínající mládež, kde získali tři medaile. V
kategorii mladších žáků Jiří Löffelman v dis-
ciplíně kumite ve váze do 41 kg vybojoval
stříbrnou medaili, v disciplíně kata se umístil
na 4. místě. Petr Votava mezi mladšími žáky v

vpředu zleva: Hynek Štefl, Jiří Löffelman, Petr Votava, Zuzana Šimáčková
vzadu zleva: Martin Pejsar, Denisa Smolíková, Tomáš Macháč

V září 2010 bude v prostorách IC Kdyně zahájen vzdělávací kurz
pro zájemce o podnikání na venkově, který v rámci projektu „Živá vesnice“ pořádá

Sdružení přátel Dlažovska, o.s. ve spolupráci se společností  Úhlava, o.p.s. 
Školení je zaměřeno na problematiku rozvoje venkova a venkovského podnikání,

účastníci během něj získají veškeré základní teoretické znalosti o zahájení či rozšíření
podnikání ve venkovských oblastech. Další školení proběhne 2. října a 30. října, exkurze

po malých a drobných provozovnách je plánovaná na jeden z říjnových víkendů.
Informace poskytne manažer projektu Ing. Pavel Vondráček ze společnosti Úhlava, o.p.s.

na tel. 376 311 745 nebo je naleznete na stránkách www.uhlava.cz.

kata získal stříbrnou medaili a v kumite ve váze
do 35 kg obsadil 5. místo. Úspěšný byl také
mladší žák Hynek Štefl, který skončil v kata na
3. místě a v kumite do 35 kg na 4. místě. Velmi
dobré výkony podala dorostenka Denisa
Smolíková, které jí zajistily 4. místo v kata i v
kumite. Pěkného umístění  dosáhla mladší
žákyně Zuzana Šimáčková, která v kata obsadi-
la 5. místo. Starší žák Martin Pejsar skončil v
disciplíně kata na 8. místě. Přeji všem zúčast-
něním další pěkná umístění na sportovních
soutěžích.                    Zdeněk Kubalík, trenér
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Vítání šesti nových Všerubáčků

Všechny ctitele chodského folklóru roze-
smutnila zpráva o odchodu Jiřího Kapice. 

Byl spolu se svou manželkou Hanou vždy
neopominutelnou součástí každoročních
Chodských slavností, různých folklórních
přehlídek a festivalů. Jeho hlasový témbr 
a společensky navýsost důstojné vystupování
každého posluchače chodských písní hned
upoutalo. 

Z posledních let se mi vybaví nezapomenu-
telný zážitek, kdy po vysvěcení obnovené kaple
v Caparticích plzeňským biskupem Fran-
tiškem Radkovským zazpíval na závěr bohos-
lužby za houslového doprovodu své dcery
Jiřiny několik chodských písní. Temně znějící
hlas obsahoval tolik vroucnosti, tolik citu, že 
v onom tehdejším chladném dni se každému 
z přítomných muselo u srdce zateplit. Měli
jsme pak příležitost posedět s manželi Kapi-
covými a bylo to nádherné, neformální
povídání o současnosti i minulosti. 

Jiří Kapic prožil ve Kdyni velkou část svého
života. Zde jsme Jiřího Kapice možná více
znali coby letitého zaměstnance kdyňských
přádelen. Svou profesní kariéru završil jako
ředitel. Vedl přádelnu v době, kdy představo-
vala zaměstnanecky druhý nejdůležitější pod-
nik ve městě. Myslím, že s jeho odchodem do
důchodu skončila ta významná éra přádelen-
ství ve Kdyni. Kdyby přišly společenské změny
o něco dříve, snad by byl schopen přádelenství
ve městě i déle udržet. Z náznaků jsem vytušil,
jak ho mrzí, že nemohl v té přelomové situaci
již přádelně účinněji pomoci. 

I když později trávil více času v Postřekově,
našel si prostor k tomu, aby svou radou, svými
znalostmi i skutkem pomohl instalovat a vlast-
ně zachránit mnohé textilní exponáty v kdy-
ňském Muzeu příhraničí. 

Jeden jediný článek nemůže v žádném
případě postihnout celou šíři záběru profes-
ních, kulturních a společenských aktivit Jiřího
Kapice. V době, kdy působil v kdyňských
přádelnách, se účastnil mnoha společenských
akcí. Vystupoval s kdyňskými ochotníky. Byl
hybnou silou kulturních i hudebních aktivit ve
městě. Jako ředitel přádelen se snažil v inten-
cích tehdejších zvyklostí významně podporo-
vat kulturní dění na Kdyňsku. Měl velmi vřelý
vztah k místní hudební škole a to určitě nejen
proto, že jeho dcery prokazovaly rovněž umě-
lecký talent. Hudba a chodský folklor pro něj
byl totiž životní náplní. 

Odešla výrazná osobnost. Jsem přesvědčen,
že také ve Kdyni našel Jiří Kapic svůj další
milovaný domov. Jeho pěvecké umění nezanik-
lo. Zůstává zachyceno na gramofonových des-
kách, novějších nosičích zvuku i v rozhlaso-
vých nahrávkách. Prožil naplněný život 
v kruhu své umělecky založené rodiny. 

Ani Kdyně a celé Kdyňsko na něj určitě
nezapomene.          Ing. Vladislav Vilímec,

místostarosta města Kdyně

V uplynulém školním roce se opět podařilo
žákům kdyňské hudební školy nasbírat celou
řadu významných ocenění.

Již tradičně se hudebníci zúčastňují Národní
soutěže základních uměleckých škol. Komorní
trio dvou fléten s klavírem v obsazení Sandra
Stášková, Marie Váchalová a Tereza Czielová
zvítězilo v okresním i krajském kole této soutě-
že. Žákyně Markéty Mikešové a Věry Hro-
chové se tak probojovaly až do celostátního
kola v Liberci, kde se jim ve velké konkurenci
podařilo obsadit 2. místo. Odměnou jim kromě
hudebních zážitků byla i návštěva aquaparku,
liberecké ZOO a botanické zahrady.

Klavíristé bodovali i v sólové hře na svůj
nástroj v celostátní soutěži Karlovarská růžička
v Karlových Varech. Úspěšně reprezentovala
svou školu mezi 24 soutěžícími ze 17 škol
Barbora Váchalová (vyučující V. Hrochová),
která získala čestné uznání 1. stupně a Veronika
Šperlová (vyučující B. Živná), oceněná čest-
ným uznáním.

Také pěvecká třída Květy Majerové přivezla
cenný diplom z celorepublikové soutěže
Pěvecká soutěž Olomouc. Zpěvák Michal Švec
tu byl ve velké konkurenci oceněn čestným
uznáním.

I pro literárně dramatický obor, který pracu-
je při kdyňské hudební škole pod vedením
Dany Žákové, je pravidelně vypisována soutěž
základních uměleckých škol v uměleckém pro-
jevu. Do celostátního kola se probojovala
Michaela Pejsarová. Dvojitým úspěchem je
postup hned ve dvou kategoriích. Vlastní tvor-
bu představila básní „Kamarád v dešti“. Za
přednes textu Jiřího Suchého: „Z deníku prak-
tické dívky Zuzany“ byla v Uherském Hradišti
oceněna čestným uznáním. 

Všechna tato ocenění jsou velkým povzbu-
zením pro učitele, rodiče i samotné žáky a jsou
příjemným dárečkem jubilující umělecké ško-
le, která v letošním roce slaví padesát let svého
trvání.

Milada Nejdlová, ředitelka ZUŠ Kdyně

Úspěchy kdyňských hudebníků

Vítání nových občánků narozených od září 2009 do března 2010 se uskutečnilo 19. června ve
slavnostně upravené zasedací místnosti městyse Všeruby. Dostavilo se šest ze sedmi pozvaných
miminek s rodiči, některé doprovázeli i další příbuzní. Paní.Šupová uvítala všechny přítomné a
poté vystoupily děti ze ZŠ s krátkým pásmem básní a hrou na flétnu a keybord. Po vystoupní žáků
vyjádřila v krátkém proslovu starostka Ludmila Rousová radost nad novými občánky a rodiče se
zapsali do Pamětní knihy. Pět děvčátek a jeden chlapeček obdrželi svoji pamětní knížku, maminky
potěšila květina a poukázka na nákup dětského zboží v hodnotě 500,- Kč.                              (rr)

Celostátní soutěž ZUŠ v komorní hře, zleva M. Váchalová, T. Czielová, S. Stášková.
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Společný pochod za kamarády

Ve Staněticích proběhl o pouťovém víkendu
16. až 18. července nohejbalový turnaj, z něhož
si první místo odnesl mrákovský tým Jahody, 
v Oprechticích pak fotbalový mač, kde se 
z prvního místa radovali Bahňáci, kteří by rádi
spolu s ostatními hráči poděkovali pořadateli
Miroslavu Jandečkovi ml. z Oprechtic.  

Ve Staněticích patří dík mladým hasičům,
kteří se starali od pátka do neděle o všechny
připravené akce a jejich účastníky. 

Hanka Hoffmannová

O pouti  vyhrála
Jahoda

Vítězný Mrákovský tým Jahoda.

Dvacet let od otevření hranic ve Všerubech
Jen těžko uvěřitelný okamžik se tehdy stal

skutečností.
Pád železné opony jako důsledek porážky

komunistických režimů představoval nejvý-
raznější moment spojený nejen se změnou spo-
lečenské atmosféry, ale především s proměnou
individuálních svobod. Do té doby země, kde
vládl tuhý nedemokratický režim, byly uzavře-
ny nejen geograficky, ale také hodnotově 
a politicky.

„Jsem přesvědčen, že pád železné opony
byl příležitostí, kterou využily obě země.
Zpočátku symbolické a oficiální akty se
proměnily v každodenní kontakty nejen politi-
ků, ale především samotných občanů. Mnohá
tabu byla odstraněna a do příhraničního území
se vrátil život se všemi výhodami i problémy.
Mnohé věci se pohnuly kupředu, vznikly spo-
lečné projekty ve prospěch obou stran.

Chtěl bych vzpomenout osobu, která se 
i vzhledem ke své jazykové dovednosti účast-
nila těch prvních kontaktů a mnohých jednání
mezi okresem Domažlice a okresem Cham.
Byl jím pan Ing. Jan Svoboda. Pro zajímavost
dodávám, že již na začátku devadesátých let
tvrdil, že stavět ve Všerubech novou budovu
celnice je vlastně už zbytečné, protože zane-
dlouho bude hraniční kontrola již beztak zru-
šena. Budoucí vývoj mu dal vlastně zapravdu,“

uvedl ve svém projevu poslanec parlamentu
Vladislav Vilímec.

Existence železné opony, ostnatých drátů,
lidských tragédií při pokusu o přechod do svo-
bodného světa, to vše obnažovalo nedemokrati-
čnost komunistického režimu. Vzpomínky
navíc oživila výstava dokumentů a snímků 
v prostorách bývalé celnice. Každoročně si při-
pomínáme ony události u památníku umístěné-
ho nedaleko odtud na paměť těch, co přišli 
o život pouze z toho důvodu, že chtěli překro-
čit hranice do svobodného světa. Letos tak uči-
níme již po šestnácté 25. září. 

„Výročí pádu železné opony, výročí otevření
hraničního přechodu Všeruby – Eschlkam je
okamžikem nepřehlédnutelným a poskytuje 
i určitý morální apel, abychom nejen oslavova-
li, ale také nezapomínali na všechny ty nepoho-
dlnosti a omezování osobních svobod v dobách
minulých,“ zaznělo v projevech, při kterých se
vystřídali významní političtí představitelé 
i z německé strany.               Sylva Heidlerová

Další akcí Spolku dobré pohody byl tradiční Pochod za zemřelé kamarády, kterého se i přes úpor-
ná horka zúčastnilo 50 dospělých i dětí. Vzhledem k počasí byla trasa zkrácena, a tak si všichni  po
4 km mohli odpočinout při opékání buřtů a grilování masa.                                  (rr)

Kdyňsko je tu pro vás!

Zleva Vladislav Vilímec, poslanec parlamentu
a Ludmila Rousová, starostka Všerub.
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Co se děje  v  infocentru

Tři stovky cyklistů vyrazily Na kole 
z Čech do Bavor. 

Všerubskou hraniční čáru skupiny milov-
níků pedálů přejely dopoledne v den oslav 20.
výročí otevření západních hranic. Dnes už
zbytečné budovy všerubské celnice tak po
dlouhé době ožily.  6. ročník mezinárodního
cyklistického přejezdu, jehož pořadatelem je
město Kdyně ve spolupráci se společností
AgAkcent,  opět volil mezi dvěma různě dlou-
hými trasami. Kratší 24 km vedla přes Maxov
do Gaishofu a kolem Drachensee zpět k hrani-
čnímu přechodu, delší trať měřila 51 km, měla
začátek společný s kratší trasou, ale v
Eschlkamu se oddělila a pokračovala dál přes
Stachesried a Warzenried k hraničnímu pře-
chodu Fleky, odtud na Liščí, Orlovice,
Chodskou Lhotu, Novou Ves a vrchy Ráj 
a Tanaberk zpět k hraničnímu přechodu ve
Všerubech.  V parném letním dni cyklisté víta-
li projížďku kolem nově vybudovaného jezera,
ocenili lahve s vodou, které při bavorském
stoupání osobně rozdával eschlkamský staros-
ta, někteří ale nepohrdli ani studeným půllit-
rem typického Weizenu.

„Musím uznat, že poměrně dost cyklistů si
vybíralo padesátku, takže co Čech to sporto-
vec. Všem po jízdě vyhládlo a ve velkém
vedru vyschlo, tak se pak s chutí občerstvova-
li při dobré muzice ve stanu Sdružení obcí

Kdyňska. Během slunečného odpoledne vy-
stoupila kapela Musil a Starci na chmelu, folk-
lórní soubor Mrákov a dechová hudba Horal-
ka, která své vystoupení kvůli nadšeným
posluchačům protáhla o něco déle. Pro gau-
čové sportovce byl v jedné z garáží nachystán
přenos přímého fotbalového zápasu, ve kterém
hráli naši němečtí sousedé,“ sdělila své

Stovky pedálů šlapaly Na kole z Čech do Bavor

Na odpočívadle těsně za hranicemi.

poznatky jedna z organizátorek, Kateřina
Behenská ze společnosti AgAkcent.

„A že jste to letos nestihli nebo vám do toho
zrovna něco přišlo? Pro tentokrát Vám to pro-
mineme, ale příští rok poctivěji sledujte tisk 
a plakáty a vyražte s námi. Stojí to za to!,“
doplňuje za Turistické informační centrum
města Kdyně.                     Sylva Heidlerová

V rámci již 9. ročníku festivalu Hudba 
v synagogách plzeňského regionu vystoupili 
v kdyňské synagoze umělci, které tamní obe-
censtvo velmi dobře zná. "Domácí" umělci,
houslista Miroslav Vilímec a klavírista
Vladislav Vilímec opět přišli s programem,
který byl zajímavý a početné posluchače do
hudby dokonale vtáhl.  Po úvodní sonátě české-

ho houslisty z období klasicismu Františka
Bendy, která navodila příjemnou atmosféru,
zahráli umělci sonátu Felixe Mendelssohna
Bartholdyho, která vznikla v necelých 14
letech geniálního skladatele, který byl jako záz-
račné dítě srovnáván kdysi s Mozartem. Hudba
navzdory věku autora přináší vyzrálost projevu
i dokonalost formy. 

Synagoga ve Kdyni opět zněla hudbou
Vilímcovi interpretovali sonátu s velkým

porozuměním pro romantiku a obsah, který je
mimořádně výrazný zejména ve zpěvné volné
větě. 

Po klasičtější části večera se Vilímcovi věno-
vali odkazu našich slavných houslistů minulos-
ti, Jana Kubelíka a Františka Ondříčka. V tomto
roce si připomínáme kulatá výročí Jana Ku-
belíka, 13O let od narození a 7O let od úmrtí,
což nedávno oba umělci uctili speciálním pro-
gramem v pražském Rudolfinu. 

Také ve Kdyni zazněly dvě lyrické skladby
Večerní píseň a Canzonetta. Interpretační pre-
miérou bratrů Vilímcových pak byla náročná
skladba Tanec oktáv, psaná ve velmi náročných
oktávových postupech. Také dalšího slavného
houslistu minulosti, Františka Ondříčka, připo-
mněli Vilímcovi líbeznou Barkarolou a zemi-
tým Českým tancem. Vděčnému publiku se pak
umělci odměnili dvěma přídavky od skladatelů
Gabriela Faurého a Manuella de Fally. 

K neformálnímu a srdečnému večeru přispě-
lo i průvodní slovo obou bratrů, v němž  vedle
glosování interpretovaných skladeb pohovořili
i o svých dalších uměleckých plánech.

Koncerty v akusticky vynikající kdyňské
synagoze jsou nedílnou a kvalitní součástí celé-
ho cyklu, který si již vydobyl významné místo
v nabídce špičkových kulturních událostí. 

Sylva Heidlerová

Houslista Miroslav Vilímec a klavírista Vladislav Vilímec ve kdyňské synagoze.
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Posláním Domu seniorů Kdyně (dříve Domov důchodců Kdyně) je podat pomocnou ruku těm,
kteří už tímto světem sami „jít“ nemohou. Vytvořit pro ně Domov, který se nejvíce bude podobat
tomu pravému. Vybudovat pro ně prostředí, ve kterém už nebudou muset podzim svého života pře-
žívat, ale budou jej moci naplno prožívat. K plnému prožívání podzimu života našich obyvatel přis-
píváme mimo jiné i nabídkou terapeutických technik. Jednou z nich je i canisterapie.

Název pro metodu pozitivního psychosociálního a fyziorehabilitačního působení na potřebné
osoby, prostřednictvím speciálně vedeného a cvičeného psa nebo feny (canis = latinsky pes). 

Do Domova jezdí každý měsíc canisterapeutka paní Miroslava Böhmová z Horšovského Týna
se svou fenkou Jackie. Obyvatelé se na tuto návštěvu vždy velice těší, Jackie vždy u našich obyva-
tel vyvolá úsměv na tváři. Obyvatelé Jackie odmění drobným pamlskem. 

Chceme touto cestou paní Böhmové za všechny obyvatele Domova poděkovat.         Lukáš Denk

Canisterapie v domě seniorů

V sobotu 19. června se v Zahořanech uskutečnilo vítání osmi nových občánků ze spádových
obcí. Slavnostní řeč k přítomným rodičům a prarodičům pronesl starosta Zahořan Václav Řehák.
Také děti z místní mateřské školky přišly spolu s paní ředitelkou, a pěkným vystoupením přispěly
ke slavnostní atmosféře tohoto odpoledne. Zastupitelka OU Zahořany Hanka Hoffmannová

Vítání občánků v Zahořanech

V sobotu 5. června se uskutečnil v Kolovči
tradiční dětský den, jehož součástí bylo v tomto
roce také slavnostní otevření nového dětského
hřiště. 

Akce za velmi pěkného slunečného počasí se
zúčastnily zhruba tři stovky dětí s rodiči.
Všichni zhlédli klaunské vystoupení, ukázku

Dětský den v Kolovči ����������������������������������

Turistické informační centrum města
Kdyně jako každé léto vítá velké množství
turistů, a to nejen z České republiky. Mezi
tradiční návštěvníky našeho města patří
např. Holanďané, Němci, ale i Angličané či
Belgičané. 

Čím dál tím více turistů přijíždí na kole,
a proto oceňují mapky cyklotras v okolí
Kdyně, které jsou v infocentru k dispozici 
a jejich délky jsou v rozmezí od 20 do 60
km. Šanci vybrat si má tedy úplně každý, od
rodiny s dětmi až po aktivní sportovce. 

Turisté, kteří navštíví infocentrum se
obvykle zajímají o kulturně-historické
památky ve Kdyni a v jejím okolí a v poza-
dí samozřejmě nezůstává ani Muzeum pří-
hraničí, které mají v oblibě především čeští
turisté. Velmi potěšujícím faktem je, že
turisté mají velmi dobré povědomí o místní
synagoze, na kterou se často ptají a mají
zájem o její prohlídky. Tato skutečnost tedy
dokazuje výjimečnost a význam naší syna-
gogy. 

Mezi oblíbené suvenýry patří nepo-
chybně české turistické známky, které je
možné sbírat nejen ve Kdyni, ale i v jejím
okolí a po celé České republice. Turisté si
na ně velmi rychle zvykli a jsou jejich
nadšenými sběrateli. Mezi ceněné suvenýry
patří i „obyčejné“ razítko města Kdyně,
které si sběratelé razítek nechávají tisknout
do svých zaplněných cestovatelských sešít-
ků.                                         Věra Říhová, 

Turistické informační centrum   
(TIC)

Vedení městyse děkuje za dobrou spolup-
ráci ženám z oddílu volejbalu TJ Slavoj
Koloveč a také Sboru dobrovolných hasičů
Koloveč, kteří byli spolupořadateli. Na závěr
nechybělo tradiční a dětmi očekávané řádění v
hasičské pěně.                     Ing. Václav Pergl, 

starosta městyse Koloveč

Co se děje v infocentru
o prázdninách?

požární techniky a požárního útoku mladých
kolovečských hasičů, absolvovaly modelování
balónků a malování na obličej, skákací trampo-
línu, řadu doprovodných soutěží o zajímavé
ceny a mohly si poprvé vyzkoušet všechny
herní prvky, které se nachází v areálu. 



Letní slavnost ve Všepadlech

Ačkoliv má obec Všepadly jen něco kolem
padesáti obyvatel, dokáže pro ně, pro chalupáře
a další širokou veřejnost připravit příjemné set-
kání. Zde je potřeba ocenit nadšení stávajícího
zastupitelstva obce, které se na realizaci podíle-
lo.

Letní slavnost, jak ji obec Všepadly nazvala,
se uskutečnila dne 5. června od 16.00 hodin na
hřišti u obecního úřadu. Velkým zpestřením byl
dětský den, kterého se zúčastnilo přes šedesát
dětí. Všechny děti byly odměněny, ty odvážné
v maskách o to více. Odpolední program byl
obohacen i vystoupením dětí z Dětského domo-
va ze Staňkova.

Pochopitelně ke skvělé atmosféře přispělo
nádherné slunečné počasí, které si Všepadelští
objednali.

Na odpoledne i večer byl připraven bohatý
program a snad zbývá jen dodat, že všichni
návštěvníci byli maximálně spokojeni. 

Po celou dobu vyhrávala jak k tanci, tak 
k poslechu hudba MELODY CLUB z Postře-
kova. Pro všechny návštěvníky bylo zajištěno
bohaté občerstvení.

Starosta obce pan Karel Němeček si cení
těchto dobrých nápadů, pomoci všech občanů
při přípravě akce a pomoci sponzorů. 

Marie Buršíková, Všepadly

Plzeňský kraj jako zřizovatel v souladu 
s usnesením Zastupitelstva Plzeňského kraje č.
337/09 ze dne 14. 12. 2009 změnil s účinností
od 1. 1. 2010 název Domova důchodců Kdyně.
Nový název Domova zní: Dům seniorů Kdyně,
příspěvková organizace. 

Se změnou názvu jsme změnili také logo
Domova. Nové logo vyjadřuje naše poslání:
Naším posláním je podat pomocnou ruku těm,
kteří už tímto světem sami „jít“ nemohou.
Vytvořit pro ně Domov, který se nejvíce bude
podobat tomu pravému. Vybudovat pro ně pro-
středí, ve kterém už nebudou muset podzim
svého života přežívat, ale budou jej moci napl-
no prožívat.

V dubnu tohoto roku došlo také ke změně
telefonních čísel. Příbuzní a známí našich oby-
vatel tak již nemusí složitě přemýšlet, jaké tele-
fonní číslo mají volat, když chtějí hovořit se
svým blízkým, obyvatelem Domova. Stačí,
když znají číslo pokoje, ve kterém obyvatel
bydlí. Poté již vytočí postupně: předčíslí 379
791 a připojí číslo pokoje (např. 201). V přípa-
dě, že obyvatel bydlí na dvoulůžkovém pokoji,
má obyvatel, který má postel blíže dveřím,
číslo o 50 vyšší (např. 251).

Do budoucna přejeme všem našim obyvate-
lům, aby u nás, zaměstnanců Domova, našli
pokaždé nejen pomocnou ruku, ale i pomoc,
útěchu a dobré slovo. 

Mgr. Jakub Žákavec, ředitel  

V mateřské škole v Koutě na Šumavě se uskutečnil v poslední červnový čtvrtek indiánský den.
Všechny děti i s rodiči si užili krásné slunečné odpoledne na zahradě školy. V bohatém programu
nechybělo pasování budoucích školáků, plnění různých úkolů s indiánskou tématikou, opékání
buřtů a dokonce přijeli indiáni i s koňmi, na kterých se všechny děti povozily. Budoucí prvňáčci si
se svými učitelkami užili i indiánskou noc ve školce.                                     Helena Klimentová

Prázdniny začaly po indiánsku
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Senioři
na koupališti

Na seniorském odpoledni na koupališti 
v Němčicích opět vyhrávala Osvračínská Švi-
torka. Zpěvem a hudbou se přišlo pobavit 24
seniorů a také ostatní občané, a to místní, 
i z okolních vesnic.        Obecní úřad Němčice

Pronájem nebytových prostor Pronájem nebytových prostor 
Městys Koloveč nabízí k pronájmu nebytové prostory v přízemí budovy nového

Administrativního a kulturního zařízení v čp. 142 v Kolovči za účelem provozování
restaurace, s předpokládaným zahájením provozu 

od podzimu letošního roku. Informace na tel. 724 184 537 

Obci Dlažov byla přidělena dotace
Plzeňského kraje na bezdrátový rozhlas, 
a to v částce 122 000 korun. Nabídky na

provedení zakázky se jen hrnou.

ZZZZmmmměěěěnnnnaaaa     nnnn áááázzzzvvvvuuuu
ddddoooommmmoooovvvvaaaa     
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V Kolovči se opět hraje divadlo
centru, které městys Koloveč vystavěl, budeme
mít i svoji klubovnu a vůbec se těšíme velké
podpoře městyse. Aby také ne, když z devíti
členného zastupitelstva je nás v souboru pět. 
A co budeme hrát? 

My zkusíme být autorským divadlem a tak
zahrajeme hru „Křest“. Pikantně lechtivou,
konverzační situační komedii, kde nechybí
zápletka, zákulisní nekalé praktiky a machina-
ce, ironie a nadsázka, trefný humor, narážky 
a vtipné absurdity. Celou hru provází mode-
rátor, který má na starosti průběh křtu koncert-
ního křídla. Uvidíte, co křtu předcházelo a ori-
ginální rozhovory se slavnými umělci, kteří
předvedou své.... Více už prozrazovat nebudu 
a rád Vás jménem našeho souboru všechny
pozvu na říjnovou „světovou“ premiéru. Pro
jistotu. Vztahovačnost a podobnost postav
bude každopádně čistě náhodná.

Za DS Kolofantí režisér Martin Volf

Začalo to 18. března, kdy jsme se sešli
poprvé a řekli jsme si: „Jdeme do toho“.
Budeme hrát divadlo. Nakonec je u nás nač
navazovat a herecké schopnosti (mimořádné)
má přece téměř každý „kolofant“. 

No, vždyť my se ani jinak přece jmenovat
nemůžeme, než jak nám ostatní říkají. Takže
jsme Divadelní soubor Kolofantí. Je nás 19 
a kromě herců jsou mezi námi i schopní techni-
ci, kteří přesně vědí, co všechno je potřeba
zařídit, aby se herci mohli plně soustředit na
svůj výkon. Také jsme odpověděli na věčnou
otázku, nad jejíž odpovědí se přou vědci od
nepaměti, a to zda-li: „Bylo první vejce, či sle-
pice“, anebo to bylo právě naopak. My jsme
měli nejdříve sál (tedy byl ve výstavbě) 
a potom jsme byli my. 

Dnes už v novém sále pilně zkoušíme a jsme
nadšeni, že máme tak krásnou, novou domácí
scénu. V novém administrativně kulturním

125 let založení hasičského sboru ve Starém Klíčově

Ve dnech 26. a 27. června oslavili staroklíčo-
vští dobrovolní hasiči 125. výročí jejich vzni-
ku.

V sobotu v 17.00 hodin vyšel slavnostní prů-
vod s historickými vlajkami po návsi.

První zastávka byla u Klíčovské kapličky,
kde místní farář požehnal práci hasičů. 

Další zastávka byla u pomníku padlých, kde
po položení věnce, starosta obce vzpomenul
památku padlých za první světové války a po-

děkoval za záslužnou hasičskou činnost ve
Starém Klíčově. 

Poté průvod za doprovodu dechové hudby
Hájenky prošel celou obcí. V sále restaurace
U lip proběhla slavnostní schůze. Po zahájení
starostou sboru přečetli žáci základní školy
Mrákov podrobnou historii 125 let hasičské
činnosti. Následovalo vyznamenávání členů
sboru a rozdání pamětních listů obci, okolním
sborům a složkám, které s Klíčovskými hasiči
spolupracují. Nejvyšší vyznamenání za mimo-
řádné zásluhy bylo uděleno bývalým starostům
SDH, panu Matějovi Duffkovi a panu Josefu
Pagáčovi, a bývalému veliteli SDH panu Jiřímu
Ibehejovi, poté následovala taneční zábava.

V neděli pokračovaly oslavy vystoupením
jedenácti harmonikářů, kteří svými písničkami
přispěli slavnostní atmosféře těchto oslav. SDH
Starý Klíčov děkuje obci Mrákov za spolupráci
a sponzorský dar. Poděkování patří též ZOD
Mrákov za spolupráci a sponzorský dar všem
zúčastněným sousedským sborům, které
přispěly historickými prapory účastí v slavnost-
ním průvodu a široké veřejnosti, která se těch-
to oslav zúčastnila.          Obecní úřad Mrákov

PPPPoooouuuuťťťť     vvvveeee     SSSStttt aaaannnněěěě tttt iiii cccc íííí cccchhhh

O třetím horkém červencovém víkendu se ve
Staněticích na Jindřicha slavila pouť. Přípravy
začaly již v pátek, kdy obecní pracovníci s bri-
gádníky postavili na místním koupališti stan,
který se po následující tři dny stal dějištěm
hlavní zábavy. Vše řídili a organizovali mladí
stanětičtí hasiči, za což jim patří velký dík, pro-
tože i přes střídavé, ale přesto teplé počasí si se
vším dokázali poradit. 

Od pátečního večera až do neděle mohl do
stanu zajít každý posedět a poslechnout si
hudbu dle svého gusta a k tomu si zatancovat.
V neděli se dopoledne konala, jako každoročně,
v kostele sv. Kunhuty ve Staněticích mše.          

Hanka Hoffmannová

Starosta Mrákova Josef Janeček děkuje hasičům.

V Chodské Lhotě plánují
opravu obecního úřadu. Nová
střecha, okna i celkové zatep-

lení přijdou téměř na dva
miliony korun. Rekonstrukce
ocení i mateřská školka, která

funguje v patře budovy.
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KKKK IIII NNNN OOOO
SRPEN
1. 8. Kdyně, Léto s dechovou hudbou,
15:30, sv. Anna na Tanaberku, koncert
dechové hudby Horalka v rámci letní slav-
nosti na Tanaberku
6. 8. Koloveč, pouťová taneční zábava,
20.00 hod., Stará cihelna, zahraje kapela
Medy Gang a Zvlášňý škola
7. 8. Koloveč, Horalka, 14.00 hod.,
Stará cihelna, koncert kapely Horalka
7. 8. Koloveč, taneční zábava, 20.00
hod., Stará cihelna, pouťová taneční zábava
se skupinou Orient expres 
8. 8. Kdyně, Léto s dechovou hudbou,
17.00 hod, náměstí Kdyně, zahraje Malá
muzika Nauše Pepíka
8. 8. Koloveč, pouť, park u ZŠ kolove-
čská pouť, 16.00 hod., první divizní zápas A
mužstvo TJ Slavoj Koloveč a FK Tábor
14. 8. Chudenice, Bořita a Blažena,
14.00 a 16.00 hod., nádvoří Czerninského
zámku, Šermdivadlo Clatonia zahraje na
nádvoří zámku milostné drama o několika
dějstvích.
14. 8. Mrákov, Chodská hyjta, 15.00,
sportovní areál TJ Sokol Mrákov, obec
Mrákov a sdružení přátel dolního Chodska
zvou na přehlídku folklórních souborů, letos
vystoupí: chodský soubor Mrákov, dětský
soubor Mráček, Haltravan, Jiří Sauer a jeho
dcery a taneční soubor Trollbachtaler
Sollbach ze SRN
21. 8. Mrákov, Mrákovský nohejbal
2010, TJ Sokol Mrákov oddíl nohejbalu zve
na jubilejní 10. ročník nohejbalového turna-
je. K účasti jsou zváni hráči i široká veřej-

nost. Kontakt: Ing. Karel S tauber 602 164
645, p. Radim Kucala 602 946 582.
22. 8. Kdyně, Léto s dechovou hudbou,
17.00 hod., náměstí Kdyně, letošní „léto“
zakončí populární Dechovka Oty Hellera
28. 8. Chudenice, Křest knihy, 14.00
hod., nádvoří Czerninského zámku, Křest
knihy o slavném chudenickém rodákovi
prof. Janu Roubalovi 

ZÁŘÍ
1. 9.–29. 10. Kdyně, Výstava, Muzeum pří-
hraničí, Výstava replik historických zbraní a
zbroje od Alberta Stichenwirtha
3. 9. Zahořany, II. setkání bývalých
zaměstnanců PČP Kdyně, 16.00 hod., sál
kulturního domu v Zahořanech, V rámci set-
kání bude zajištěna hudba i občerstvení.
Organizační poplatek činí 100 Kč. Závazné
přihlášky podávejte do 15. Srpna na tel.:
379 731 129, 728 955 778, 732 724 046. Na
setkání se těší organizační výbor přádelny
česané příze závod Kdyně.
4. 9. Chudenice, Nové pověsti české,
19.00 hod., Tadeáši z Nezdic zahrajou Nové
pověsti české.
11. 9. Loučim, O malovaný džbánek,
10.00 hod., hřiště Loučim, Turnaj v malé
kopané o malovaný džbánek. Soutěž bude
zakončena večerní taneční zábavou.
21. 9. Kdyně, Miroslav Donutil: Cestou
necestou, 19.30 hod., kino Kdyně, o přes-
távce bude možnost nechat si podepsat jeho
knihu.
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Snaha vedení městyse KolovečSnaha vedení městyse Koloveč
o obnovení zubařské praxe o obnovení zubařské praxe 

v Kolovči se vyplatilav Kolovči se vyplatila
Většina občanů Kolovče nese dodnes 

s nelibostí, že v Kolovči nefunguje stoma-
tologická ordinace. Její činnost byla uko-
nčena před několika lety, kdy přestal ze
zdravotních důvodů provozovat svoji léka-
řskou praxi místní stomatolog MUDr. Alois
Lašek.

Od té doby se bohužel nepodařilo i přes
veškerou snahu vedení městyse, zdravotní
pojišťovny i okresní stomatologické komo-
ry tuto zdravotní službu v Kolovči trvale
obnovit. 

Vytrvalost ovšem přináší své ovoce, 
a tak jsem rád, že mohu jménem vedení
městyse Koloveč všem potenciálním klien-
tům oznámit, že zubní ordinace v Kolovči
bude opět zprovozněna. 

Městysi Koloveč se podařilo uzavřít
dohodu se zájemcem o provozování léka-
řské stomatologické praxe, kterým je pan
MUDr. Jan Ludvíkovský.

Provoz zdejší zubní ordinace, včetně
zubní laboratoře, bude zahájen od podzimu
letošního roku, po nezbytné modernizaci
vybavení ordinace a vyřízení všech forma-
lit spojených s jejím řádným provozem. 

Příznivou informací je také to, že pan
MUDr. Jan Ludvíkovský bude v Kolovči
trvale bydlet se svojí rodinou. Nezbývá než
doufat, že obnovený provoz zubní ordinace
bude bezproblémově fungovat ke spokoje-
nosti všech.

Ing. Václav Pergl,
starosta městyse Koloveč

Od 27. 7. do 14. 8. 2010 dovolená

SRPEN
17-18.8.     20:00 Záložní plán (USA)
20-21.8.    20:00 Sex ve městě 2 (USA)
24-25.8.     20:00 Bez soucitu 

(Francie, VB, SRN)
27-28.8      20:00 Predátoři (USA)
31. 8. 17:00 Kuky se vrací (ČR)

Parta 24 vyznavačů nohejbalu se sešla v červencovou sobotu na druhém ročníku turnaje na
Střelnici v Koutě na Šumavě. I přes nepříznivé počasí byly sehrány zápasy ve dvou skupinách.
Nejtěžší zápasy byly sehrány ve vyřazovacích bojích. Podle vyjádření všech zúčastněných nebylo
důležité kdo vyhrál, ale to, že kdo přišel, si zahrál pro radost.                                 Helena Klimentová 

NNNNoooohhhheeee jjjjbbbbaaaallll     nnnnaaaa     SSSStttt řřřřeeee llllnnnniiii cccc iiii

ZÁŘÍ
1. 9. 17:00 Kuky se vrací
3-4. 9. 20:00 Počátek
7-8. 9. 20:00 Twilight sága: Zatmění
10-11. 9.   20:00 Čarodějův učeň
14-15. 9.   20:00 Kajínek
17-18. 9.   17:00 Shrek: Zvonec a konec
22. 9. 20:00 Sexy 40
24-25. 9.   17:00 Jako kočky a psi: 

Pomsta prohnané Kitty
28-29. 9    20:00 Salt

����������
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Hasičům v Pocinovicích je 130 letHasičům v Pocinovicích je 130 let

Jako další se představil HZS Klatovy s ploši-
nou PP-27 a dvěma lezci, kteří se slaňovali z
výšky 14 m. Následovala ukázka hasičů z
Javoru s potažní kombinovanou stříkačkou.
Následně se divákům naskytla podívaná na
perlu odpoledne a to v podobě vzorně udržo-
vané parní stříkačky z Klatov, která údajně
měla hasit Národní divadlo. 

Přehlídku historické techniky uzavřela první
automobilová stříkačka Laurin a Klement, se
kterou přijeli hasiči ze Kdyně. Dále se předsta-
vila novodobá technika CAS 18 ZIL, CAS 24
RTHP a CAS 24 Karosa, jejíž posádka odstra-
nila pomocí motorové pily zábradlí. Následně
hasiči z Nýrska se svým vozidlem RZA s hyd-
raulickými nůžkami vyprostili zraněnou osobu
z havarovaného vozidla. 

Program uzavřela jednotka HZS Domažlice,
když pomocí vaků vyprostila ze závalu osobu
nadzvednutím betonového panelu. Tečkou za
celým dnem byl koncert dechové hudby
Dragounů z Klatov, který skončil už v 18 hod.
příchodem silné bouřky.                 

Jolana Ponocná

Sobota 3. července 2010
Program prvního dne začal dopoledne ote-

vřením výstavy fotografií z historie a součas-
nosti hasičského sboru a současně také obrazů
malíře Halíka Františka v místním kulturním
sále. Odpoledne následovala mše svatá v koste-
le a položení věnce na hřbitově. Večer v 18 hod.
začalo posezení pozvaných hasičů, kteří se od
roku 1951 do dnešní doby, účastnili soutěží
požárního sportu. Tato akce proběhla v gará-
žích hasičské zbrojnice. Bylo zajištěné občer-
stvení i hudba. Celkem se sešlo 98 aktivních 
a bývalých členů sboru, kteří ve stručnosti
vyslechli historii požárního sportu, přehled
vystrojování a vyzbrojování technikou za 130
let činnosti místního sboru. Závěrem Ponocný
Václav st. upřímně poděkoval všem přítom-
ným. 

Neděle 4. července 2010
Od nedělního rána se připravovala výstava

techniky na návsi, která oficiálně začala v 10
hod. V 11 hod. začala slavnostní schůze v míst-
ním kulturním sále za přítomnosti hasičů z dru-
žebních německých obcí Schwarzach b.
Nabburg a Rittsteig, s následujícím progra-
mem: zahájení schůze, přivítání hostů, zpráva
starosty sboru, ocenění členů sboru a diskuse. 

Na úvod přivítal Ponocný Václav st. všechny
přítomné, kterých bylo celkem 170, mezi kte-
rými byl i starosta obce Pocinovice Svoboda
Václav, starosta obce Schwarzach b. Nabburg
Bőhm Alois, ředitel územního odboru HZS
Domažlice plk. Ing. Petržík Václav a člen OSH
Jírovec Josef. 

Následovala obsáhlá zpráva starosty, který
zhodnotil celé období existence sboru. 

Dalším bodem bylo ocenění členů. Nejdříve
starosta obce Pocinovice dekoroval hasičský
prapor čestnou stuhou. Řád svatého Floriána
obdrželi: Faul Bohumil a Matěk Jan. Ocenění
za mimořádné zásluhy: starosta sboru Očenáš
Dušan. Za zásluhy: Ponocný Václav ml.,
Ponocný Petr, Jehlík Antonín, Schamberger
Pavel. Za příkladnou práci: Ponocný Pavel,

Jírovec Zdeněk, Václavovic Vlastimil, Nejedlý
Jan, Nejedlý Lukáš, Veselák Martin. Čestné
uznání ústředního výboru: Lehner Jaroslav,
Stavovčík Leon, Franěk Václav, Štauber Jiří,
Veselák Václav. V závěrečné diskusi vystoupili
starostové obcí Pocinovice a Schwarzach
Svoboda Václav a Bőhm Alois, dále ředitel
územního odboru plk. Ing. Petržík Václav, za
okrsek č. 10 Stavovčík Leon a za klub zaslou-
žilých hasičů p. Strouhal. 

Na závěr byly předány pamětní listy místním
podnikatelům za dobrou spolupráci. Po skonče-
ní schůze následoval společný oběd.

Odpolední program začal průvodem krojo-
vaných hasičů s prapory obcí a sborů, vč. kolo-
ny historické techniky. Průvodu se zúčastnilo
na 190 hasičů z Čech i Německa s celkem 13
prapory. Defilé průvodu proběhlo na návsi.

Po krátké přestávce začalo odpoledne plné
zajímavé hasičské techniky. Úvod programu,
který probíhal na návsi, obstaraly se svým
vystoupením mažoretky ze základní školy v
Pocinovicích. Poté se představili malí soptíci z
Domažlic se štafetou CTIF a požárním útokem.

Šedesát ran malorážkou v Poháru Šumavy
29. ročník Poháru Šumavy pořádal Sportovně střelecký

klub Kout na Šumavě v sobotu 12. června. 
Soutěžilo se ve dvou kategoriích podle výkonnostních

tříd jednotlivých střelců. Disciplínou byla střelba vleže na
šedesát ran libovolnou malorážkou. V I. kat. zvítězila
Pavlína Kočová, druhý byl Antonín Schwarz, oba 
z Plzně, na třetím místě se umístil Stanislav Javorský 
z Klatov. Ve II. kat. obsadil první místo František Luksch 
z Újezda Svatého Kříže, další dvě místa si rozdělili v pořa-
dí syn Josef a otec Václav Tomanovi z Kouta na Šumavě.
Účastníci si velice pochvalovali organizaci závodu, která
díky Josefu Dufkovi, předsedovi klubu a jeho týmu byla
výborná.                                                                 (HK)
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Úspěch mladého včelaře FotbalovéFotbalové
soustředěnísoustředění

Několik let už pracuje na Kdyňsku
Včelařský kroužek mládeže založený při ZO
Českého svazu včelařů ve Kdyni. Je podporo-
vaný Masarykovou základní školou ve Kdyni 
a aktivně vedený panem Václavem Kokaislem
sdružuje mladé zájemce o včelaření. Členové
kroužku zde získají znalosti o včelkách, způso-
bu jejich života a jejich chovu. 

Práce s mladými včelaři teď přinesla vynika-
jící úspěch. Mezinárodní setkání mladých vče-
lařů ve včelařském vzdělávacím centru v Nasa-

vrkách se konalo 10. až 13. června. Tohoto set-
kání a soutěže se zúčastnilo 31 mladých včela-
řů z devíti států (Česká republika, Slovensko,
Itálie, Rakousko, Slovinsko, Polsko, Německo,
Bělorusko a Lichtenštejnsko). 

České družstvo zde obsadilo 1. místo a v jed-
notlivcích se umístil na vynikajícím 2. místě
Lukáš Jiřík z Hluboké. ZO ČSV mu děkuje za
pěknou reprezentaci organizace. Rádi uvítáme
další mladé zájemce o práci v kroužku.

Bohumil Bartoň, jednatel ZO ČSV Kdyně 

Od 19. do 24. července měli soustředění
nejmladší fotbalisti TJ Sokol Kout na
Šumavě.

Mladší a starší přípravka se svými trenéry 
z řad bývalých i současných fotbalistů měla
každý den dopoledne trénink na hřišti pod
zámkem a odpoledne podnikali výlety do
okolí Kouta. Např. na Klobouk a Rýzmberk
nebo koupání v bazénu na zámku. 

V pátek večer bylo opékání buřtů s rodiči 
a přespání v tělocvičně. Na závěr proběhl
fotbalový desetiboj. S nasazením, s jakým
malí fotbalisti k tréninku přistupovali, se 
o osud koutského fotbalu bát nemusíme.
Nejmladším účastníkem byl, sice zatím 
s babičkou, tří a půlletý Adam.

Helena Klimentová

Letos, stejně jako každý rok, se prvních čtr-
náct dní v červenci konal oblíbený dětský letní
pionýrský tábor v Plichticích, který zaštiťuje
Pionýrská Skupina Safír Kdyně. 

Zájem dětí byl opět obrovský a na tábor
nedaleko Hnačovského rybníka přijelo 84 dětí
nejen ze Kdyně a jejího okolí.                              

Letošní téma, Tajemství sedmi hvězd, bylo
pro děti zprvu záhadou, protože nevěděly, co
mohou očekávat. Velmi brzy se však vžily do
role posádek vesmírných korábů, kde spolu se
svými kapitány plnily náročné úkoly, bojovaly
s plamennými legiemi a zažily dokonce i zradu
svých kapitánů. Jak tomu ale většinou bývá,
vše nakonec dobře dopadlo a  posádky odhali-
ly to dávné Tajemství sedmi hvězd, které je
ještě více sblížilo a samozřejmě je neminula ani
zasloužená odměna.  

Díky přízni počasí si děti mohly tábor užít
ještě více než jindy a domů jako každoročně
odjížděly se slzami v očích, které si utíraly tri-
čky s podpisy svých nových kamarádů. 

Kolektiv LPT Plichtice 1. běh

Letní tábor v Plichticích a hvězdná tajemství

PPrrooddeejj  ssttaavveebbnnííhhoo  ppoozzeemmkkuu
Městys Koloveč nabízí k prodeji stavební pozemek o výměře cca 1000 m2

na lukrativním místě v rozvíjející se bytové zóně v jihozápadní části Kolovče
za účelem výstavby rodinného domu. Bližší informace na tel. 724 184 537

Letní tábor v Plichticích se každoročně těší velkému zájmu.

Lukáš a vedoucí kroužku pan Václav Kokaisl.
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V poháru starosty Pocinovic chyběla jen zelňačka

TJ Sokol Pocinovice za podpory obce letos
opět uspořádal Sportovní den o pohár starosty
obce Pocinovice. Proběhly dva turnaje: turnaj v
malé kopané a volejbalový turnaj smíšených
družstev.

V malé kopané se střetlo celkem 24 mužstev
na čtyřech hřištích. Volejbalových utkání se
zúčastnilo celkem 18 družstev. Pro čisté volej-
balové amatéry byl uspořádán speciální turnaj
na jednom ze čtyř kurtů. Ve finále v malé

Druhý sportovní den o pohár starosty obce Pocinovice se opět vydařil.

kopané zvítězilo družstvo Elita z Plzně nad
Poďolem Hluboká. Ve volejbale zvítězilo dru-
žstvo Baterky.

Počasí letos přálo a organizátoři po loňských
zkušenostech neponechali nic náhodě. Pro
sportovce byly připraveny stany s posezením 
i dostatek občerstvení. Přijely opravdu kvalitní
týmy a úroveň hry, jak ve fotbale tak ve volej-
bale, byla skutečně vysoká. Také všechna dru-
žstva obdržela nějaké to ocenění.

Mnoho sportovců se zúčastnilo již v loňském
roce a letos si pochvalovali opět velmi dobrou
kvalitu turnaje. Snad jediná připomínka byla 
k absenci loňské zelňačky, na kterou se mnoho
lidí opravdu těšilo. Organizátoři slíbili, že 
v příštím roce se to pokusí napravit.

Oproti loňsku však vydrželo počasí a mohla
se tak konat plánovaná taneční zábava. Sice na
ní zůstalo z asi 250 účastníků něco kolem pade-
sátky, ale i tak to byl pěkný závěr tohoto spor-
tovního dne. 

Poděkování patří všem neúnavným pořada-
telům, rozhodčím, sponzorům, obci
Pocinovice,  ale i všem přihlížejícím divákům,
bez kterých by nebyla ta pravá sportovní
atmosféra.  Budeme se těšit na příští, již třetí,
ročník turnaje.                                           FR

V letošním roce slaví česká škola ve
Všerubech výročí devadesát let od svého zalo-
žení. 

Její postavení v česko-německých Všeru-
bech nebylo nikdy jednoduché, dalo by se říci,
že vždy bojovala o přežití. Prostory, pomůcky,
technika i personál bývaly do velké míry ome-
zeny, vše vyvrcholilo druhou světovou válkou
a odsunem českých obyvatel z pohraničí. Až po
roce 1945 se vyučování přesunulo do budovy
bývalé německé školy, která byla po válce zde-
vastovaná jak od kulometů spojenců, tak od
německých vojáků. Teprve tady začíná historie
naší školy, jak už jí někteří z nás možná pama-
tují a jak je dokumentována ve školních kroni-
kách.

A tak se naskytl důvod k oslavě výročí 
a zároveň uctění památky těch, jejichž postave-
ní ani život na hranicích nebyl jednoduchý, 
a hlavně těch, jejichž výchovně-pedagogické
působení na několikero generací má dodnes
neocenitelnou hodnotu. Dne 12. června byla
tedy uskutečněna prohlídka školy spolu 
s doprovodným programem.

Kromě všerubských občanů byli pozváni na
oslavu i bývalí pedagogové, kteří ve všerubské
škole působili. Ředitelka školy J. Behenská
všechny přítomné slavnostně uvítala a celou
akci zahájily hrou na klavír a zpěvem uměl-
kyně ze ZUŠ ve Kdyni Milada Nejdlová 
a Květa Majerová. Po krátkém vzpomenutí na
historii školy vystoupil s proslovem i bývalý
ředitel naší školy Jan Musil, jenž sem byl sice

přesunut i s manželkou z moci úřední, přesto
však poctivě a důkladně vykonával své povo-
lání i nad rámec svých povinností po celých 45
let. Ne nadarmo mu jsme dnes vděční my, naši
rodiče i naši prarodiče za důslednou přípravu
na život.

Dalším bodem slavnosti bylo kulturní
vystoupení žáků zdejší školy a prohlídka foto-
grafií školních kronik. Přítomní byli dále srde-
čně zváni na prohlídku obce s výkladem o výz-
namných místech, vedenou učitelkou R.
Reifovou. Poté následovalo slavnostní přijetí 
u starostky městyse Ludmily Rousové a malé
pohoštění.

Těžko posuzovat, zda je dnešní škola lepší či
nikoliv, než jak jí pamatujeme my, přesto je
záhodno ocenit, že stále udržuje tempo s pokro-
kem a novými znalostmi o člověku, že se vine
v duchu nejmodernějších pedagogických
metod a společenských požadavků. Pro příklad
mohu uvést Kroužek pro děti s poruchami
učení, zařazení do výuky dyslektiků díky
novým metodám, dále zapojení se do Sítě tvo-
řivých škol, aktivní kooperace se zahraničím,
konkrétně se školou v Neukirchenu a Eschl-
kamu v oblasti sportovních her či tradic.
Nesmíme vynechat ani školní časopis, který se
umístil na předních příčkách v celostátním
měřítku. 

Zkrátka funkce školy na venkově vždy měla,
má a bude mít obrovský vliv jak na organizo-
vání školních i volnočasových aktivit dětí, tak
na celkové dění v obci. Můžeme ještě ve zkrat-

ce připomenout například zde prováděný Kurz
informatiky pro dospělé, organizace plesů 
a pochodů, různá příležitostní vystoupení dětí,
rovněž tzv. Výlet pro Afriku či návštěvy
Domova důchodců ve Kdyni. Tímto způsobem
se naplňuje poslání žáčků nejen vzdělávat se 
a dělat radost svým rodičům, nýbrž i vzpome-
nout si na starší, nemocné či nemohoucí a sna-
žit se jim pomoci. Teprve když vidíme, jak se
daří škole otevírat lidská srdce, můžeme s kli-
dem říci, že škola je skutečným ZÁKLADEM
ŽIVOTA.                             Simona Musilová

Devadesát let české školyDevadesát let české školy
ve Všerubechve Všerubech

Bývalý ředitel Jan Musil působil ve všerubské
škole celých 45 let.
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Léto na Kdyňsku 

Dětský den v Koutě byl ve znamení pohádek. Děti s rodiči prošly obcí, kde
se na sedmi stanovištích nacházely pohádkové bytosti s různými úkoly. Na
konci, u sokolovny, klauni rozdávali dárky. Myslivci připravili střelnici, kde
se vyřádili i rodiče. Slunečný den zakončila diskotéka a opékání buřtů.   (hk)                                                                                     

Nový obecní úřad a obchod slavnostně otevřeli v Dlažově. Starosta Petr
Kodeš (druhý zleva) pevně věří, že konzum bude v obci prosperovat i díky
různým gurmánským a kulturním setkáním, která zvednou jak společenský
život, tak tržby. Veškerý provoz je totiž v režii obce.                                           

V Domažlicích se uskutečnila okresní soutěž v Požárním sportu. Z  IX.
okrsku se soutěže, která se skládá ze štafety na 4x100 m, běhu na 100
m s překážkami a požárního útoku, zúčastnili SDH Prapořiště, ti se
umístili čtvrtí, a SDH Nová Ves (na snímku) byla na  místě devátém.

V Koutě s pohádkami

Předškoláčkové na výletě

V Dlažově mají nový úřad

Dětský den v Němčicích aneb Hurá prázdniny si zakřičelo 23 dětí. Z osmi
soutěžních disciplin si pak odnesly hodnotné ceny i dárky.  (OU)

V Německu, ve vedru 32°C, u nově vybudovaného jezera Drachensee.

Všerubská školka na školním výletě ve westernovém ranči v Dnešicích.

Nová Ves na okrese

Na kole z Čech do Bavor pošesté


